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PROTOKÓŁ NR 54/23 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
z dnia 24 sierpnia 2023 r. 

  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14.30 i trwało do godz. 16.45 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków 
komisji (lista obecności - zał. nr 1), Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Przewodniczący 
Rady Roman Michalski, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej 
Krzemiński oraz dyrektorzy i naczelnicy. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i 
obradowanie poprowadził przewodniczący Sławomir Terebecki. Głównym tematem 
posiedzenia było analiza i opiniowanie projektów uchwał na LI sesję Rady Powiatu w 
Gryfinie oraz Zapoznanie się z działaniami i problemami rozwiązywanymi przez 
Powiatowego Rzecznika Konsumentów za 2022 rok; „Analiza sytuacji finansowej i kadrowej 
oraz problemów związanych z funkcjonowaniem Szpitala Powiatowego w Gryfinie przy 
współudziale w posiedzeniach, na wniosek komisji, Prezesa Szpitala.”.                         
 
Ad. 2  
Porządek obrad 54 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki poinformował, że w dniu 21 sierpnia br. 
zaprosił do wzięcia udziału w dzisiejszym posiedzeniu Pani Edytę Nowotarską Prezesa 
Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. w ramach tematu z planu pracy komisji 
pn. „Analiza sytuacji finansowej i kadrowej oraz problemów związanych z funkcjonowaniem 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie przy współudziale w posiedzeniach, na wniosek komisji, 
Prezesa Szpitala.” 
 
Ad. 3  
Protokół nr 52/23 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (4 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
Protokół nr 53/23 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie (4 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na LI sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie.  
 

I. Sprawozdania z działań podejmowanych na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2022 r.  
z zakresu nadzoru wodnego (druk nr 1/LI) (realizator: Państwowe Gospodarstwo 
Wodne Wody Polskie - Nadzór Wodny w Chojnie, Nadzór Wodny w Gryfinie, 
Nadzór Wodny w Myśliborzu, Nadzór Wodny w Pyrzycach, Nadzór Wodny  
w Szczecinie). 

 
- brak pytań, 
 
II. Informacja Zachodniopomorskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska 

o wynikach kontroli przeprowadzonych na terenie Powiatu Gryfińskiego  
w 2022 r. ze szczególnym uwzględnieniem rzeki Odry na odcinku przebiegającym 
przez Powiat Gryfiński (druk nr 2/LI); 
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Radna Teresa Sadowska zapytała, czy są jeszcze ślady, resztki ryb na dnie Odry,  
po katastrofie. 
 
Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski powiedział, 
że brał udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowski na temat podsumowania sytuacji na 
Odrze. Jest powołana komisja przy Marszałku Zachodniopomorskim w celu zbadania 
sytuacji, która miała miejsce. Obecna sytuacja wiąże się z zasoleniem wody, czyli z zrzutami 
jakie idą do Kanału Gliwickiego. Co do istnienia szczątków ryb na dnie Odry to nikt nie jest 
w stanie tego stwierdzić. Podejrzewa, że obumarłe szczątki są zapewne w Zalewie 
Szczecińskim, które spłynęły z nurtem. Powołana Komisja szacowała, że zginęło 50 % całej 
populacji organizmów w Odrze. Zasolenie obecnie jest w stanie ostrzegawczym, z czego 
największe w Kanale Gliwickim. Pozytywny wpływ miały duże opady i wysoki stan wody  
w Odrze. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy przyczyną katastrofy na Odrze 
nie były skutki chemiczne, tylko i wyłącznie zasolenie wody. 
 
Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski powiedział, 
że Pani Doktor zajmująca się badaniami sinic powiedział, że w zeszłym roku badania 
prowadzone i skupione były pod kątem zatrucia chemicznego, a nie biologicznego.  
Po wykluczeniu czynników chemicznych, badania rozpoczęto pod kątem istnienia złotej algi. 
Katastrofa rozpoczęła się 1 sierpnia, a od 15 sierpnia 2022 r. prowadzono badania przez co 
nie są w stanie stwierdzić, jakie stężenie soli doprowadziło do zabicia tych wszystkich 
stworzeń. 
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, czy istnieją środki zaradcze na wysokie stężenie soli  
w Odrze. 
 
Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski powiedział, 
że na spotkaniu padła deklaracja, że pięciu marszałków powoła swoje zespoły w celu 
wprowadzenia procedur, że wszyscy ci którzy mają pozwolenia wodno-prawne na zrzuty, 
żeby dostosowane to było do warunków pogodowych. Padła również propozycja zbudowania 
stacji odsalania na rzece Odrze. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki stwierdził, że w tym roku jedynie pogoda 
uchroniła przed katastrofą, bo tak naprawdę nie było żadnych środków zaradczych. 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 
III. Informacja o przygotowaniu do roku szkolnego 2023/2024 placówek oświatowych  

z terenu Powiatu Gryfińskiego (druk nr 3/LI); 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że drugi rok z rzędu jest sytuacja taka, że jest zwiększony nabór jeżeli chodzi  
o liczbę absolwentów szkół podstawowych, ponieważ były takie lata kiedy przyjmowana 6 i 7 
latków. Stąd obecnie przyjmujemy „półtora rocznika”. I już w kolejnym roku szkolnym nie 
będzie tego. 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar dodała, że w licznym naborze pomógł również remont 
linii kolejowej do Szczecina, jednocześnie darmowe autobusy na terenie gminy Gryfino też 
spowodowały, że każdy szacuje sobie, że warto kontynuować naukę w rodzinnym mieście. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy jest wystarczająca ilość klas – 
pomieszczeń do pomieszczenia zwiększonej ilości dzieci i czy ilość nauczycieli będzie 
zapewniona. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że przygotowana informacja jest na połowę sierpnia, dyrektorzy cały czas 
pracują, szukają kadry pedagogicznej i robią wszystko, żeby dopiąć na 4 września br. by 
rozpocząć naukę. Dane będą zebrane dopiero we wrześniu. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że trzeba pochwalić, że nasi dyrektorzy 
sobie radzą, znajdują odpowiednią kadrę. Dodała, że nauczyciele od przedmiotów 
zawodowych rozchwytywani są przez inne szkoły zawodowe, będące na miejscu  
w Szczecinie z lepszym dojazdem. 
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, o wyniki matur. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że są zadawalające wyniki matur, jako 
powiat oscylujemy na średniej wojewódzkiej. W ogólnych wynikach ciągnie nas w dół 
Szkoła Ministerstwa Rolnictwa w Mieszkowicach, gdzie dużo słabsza jest zdawalność matur. 
Uczniowie tej szkoły przede wszystkim uczą się zawodu, skupiają się na zdobywaniu 
kwalifikacji. 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że do egzaminu maturalnego poprawkowego przystępowało 26 uczniów. Wyniki 
będą po 10 września. 
 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie – Bożena Stawiarska. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XLVI/338/2023 z dnia 30.03.2023 w sprawie określenia zadań,  
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 r. (druk nr 4/LI); 

 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że 30 marca 2023 r. Rada Powiatu w Gryfinie podjęła Uchwałę  
nr XLVI/338/2023 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. W związku z pismem 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych z dnia 28.06.2023 r.  
w sprawie zwiększenia rocznego kosztu pobytu jednego uczestnika warsztatów terapii 
zajęciowej do kwoty 29.496,00 zł. Łączna kwota w zadaniu nr 7 tj. dofinansowanie kosztów 
działania warsztatów terapii zajęciowej w Gryfinie i Goszkowie wynosi 1.976.232,00 zł. 
Ponadto z przeliczenia wzoru algorytmu pozostała dodatkowa kwota na zadania w wysokości 
8,00 zł., którą dodano do zadania nr 8 (Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, 
w komunikowaniu się i technicznych). W związku z powyższym zachodzi konieczność 
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dokonania zmian. Projekt Uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 
Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych w Gryfinie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie – Bożena 
Stawiarska.  

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Moryń i Trzcińsko-Zdrój (druk nr 5/LI); 
 

Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski powiedział,  
że Prezesi Ochotniczych Straży Pożarnych w Moryniu i Trzcińsku-Zdroju wystąpili  
z wnioskiem o udzielenie dotacji celowej przeznaczonej dla OSP w Moryniu  
na dofinansowanie zakupu butów strażackich oraz rękawic specjalnych oraz dla OSP  
w Trzcińsku-Zdroju na dofinansowanie zakupu prądownicy wodno-pianowej lub organizację 
Międzypowiatowych Manewrów Wodnych Służb Ratowniczych. Podjęcie uchwały umożliwi 
udzielenie dotacji celowej w wysokości 3 000,00 zł gminie Moryń przeznaczonej dla OSP  
w Moryniu oraz 3 000,00 zł gminie Trzcińsko-Zdrój przeznaczonej dla OSP w Trzcińsku-
Zdroju.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy Międzypowiatowe Manewry 
Wodnych Służb Ratowniczych odbywają się co roku. 
 
Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert Hołubowski powiedział,  
że manewry robione są cyklicznie i w różnych gminach. W tej chwili będzie odbywał y się  
w gminie Trcińsko-Zdrój. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki w nawiązaniu do uroczystości z dnia 20 lipca 
br. na nabrzeżu w Gryfinie przekazania łodzi ratowniczych dla jednostek Ochotniczych 
Straży Pożarnych, zapytał, które jeziora z terenu powiatu zostały zaopatrzone w łodzie. Które 
OSP zostały zaproszone do wzięcia udziału w zbliżających się Międzypowiatowych 
Manewrów Wodnych Służb Ratowniczych? 
Pismo znak: BRZ.0012.4.54.2023.DK 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na najbliższej sesji Rady Powiatu 
będzie rozszerzony porządek obrad o projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej gminie Cedynia na wniosek Prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej w Czachowie  
w sprawie dofinansowania zakupu zestawu narzędzi hydraulicznych do ratowania 
technicznego, proponuje się udzielenie dotacji celowej w wysokości 8 000,00 zł. Środki 
rozpisane zostały w projekcie uchwały dot. zmian w budżecie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuścił Starszy Inspektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Robert 
Hołubowski. 
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VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2023 rok (druk nr 6/LI); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmiany 
w budżecie roku 2023 w związku z wnioskiem Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami  
w sprawie wprowadzenia do budżetu środków z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  
z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Remont drogi powiatowej  
nr 1384Z Kłodowo – Trzcińsko-Zdrój - Warnice, na odcinku przejście przez m. Żelechowo” 
(zadania własne, finansowanie – środki RFRD), zwiększa się dochody i wydatki o 350 000,00 
zł. Na wniosek Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego w sprawie zmiany w planie 
finansowym wydatków w celu zapewnienia środków na udzielenie dotacji dla Gminy 
Cedynia z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu sprzętu strażackiego dla OSP  
w Czachowie. Kwota w wysokości 3 000,00 zł zostaje zabezpieczona z planu finansowego 
wydatków wydziału, natomiast pozostała kwota w wysokości 5 000,00 zł zostaje 
sfinansowana z rezerwy celowej na inwestycje i zakupy inwestycyjne. Na wniosek Dyrektora 
Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Gryfinie w sprawie wprowadzenia do budżetu 
jednostki dochodów z tytułu odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych 
oraz pozostałych dochodów z przeznaczeniem na uzupełnienie planu wydatków na zakup 
energii, zwiększa się dochody i wydatki w kwocie 1 146,17 zł. Na wniosek Dyrektora Domu 
Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie w sprawie zwiększenia planu dochodów  
i wydatków jednostki w związku ze wzrostem średniego miesięcznego kosztu utrzymania 
mieszkańca oraz zmian decyzji administracyjnych ustalających odpłatności na 2023 rok (252 
000,00 zł) oraz uzyskaniem dochodów z tytułu odsetek od środków zgromadzonych na 
rachunku bankowym (4 500,00 zł) z przeznaczeniem na uzupełnienie planu wydatków na 
wynagrodzenia oraz na działalność bieżącą jednostki zwiększa się dochody i wydatki  
w kwocie 256 500,00 zł. Na wniosek Dyrektora Zespołu Szkół Ponadpodstawowych  
w Gryfinie w sprawie zwiększenia planu finansowego dochodów i wydatków  
z przeznaczeniem na wkład własny, pokryty przez rodziców dzieci biorących udział  
w wycieczce, w ramach przedsięwzięcia pn.: „Poznaj polskie ślady w Europie” realizowanego 
na podstawie porozumienia z Ministerstwem Edukacji i Nauki, zwiększa się dochody  
i wydatki o 10 160,00 zł, i w związku z otrzymanym dofinansowaniem (refundacja środków) 
w ramach Polsko-Niemieckiej Współpracy Młodzieży na realizację projektu „Profesjonalny 
praktykant w branży cukierniczej”, zwiększa się dochody i wydatki o 8 268,00 zł. Na wniosek 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie w sprawie zwiększenia planu 
dochodów jednostki i wydatków Starostwa Powiatowego w Gryfinie (dysponent PCPR)  
w związku ze wzrostem średniego kosztu utrzymania mieszkańca oraz zmian decyzji 
administracyjnych ustalających odpłatności na 2023 rok zwiększa się dochody i wydatki  
w kwocie 1 827 441,02 zł, w tym: Dom Pomocy Społecznej w Dębcach – 557 441,02 zł, Dom 
Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju – 650 000,00 zł, Dom Pomocy Społecznej  
w Moryniu – 620 000,00 zł. Na wniosek Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Gryfinie w sprawie zwiększenia planu finansowego wydatków Starostwa Powiatowego  
w Gryfinie (dysponent PCPR) w związku ze wzrostem kosztu o 200,00 zł za roczny pobyt 
jednego uczestnika w warsztacie terapii zajęciowej – WTZ w Gryfinie 7 400,00 zł (37 
uczestników), WTZ w Goszkowie 6 000,00 zł (30 uczestników). Środki zostaną sfinansowane 
z rezerwy ogólnej, zwiększa się i zmniejsza się wydatki o 13 400,00 zł. Na wniosek Zastępcy 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie w sprawie zmniejszenia planu 
dochodów Organu oraz planu wydatków jednostki dotyczącego realizacji programu Aktywny 
Samorząd 2023-2024. Zmian należy dokonać w celu dostosowania planu do wielkości 
faktycznie przyznanych przez PFRON środków zmniejsza się dochody o 26 434,44 zł  
i zmniejsza się wydatki o 16 004,85 zł. Plan zostanie uzupełniony z rezerwy ogólnej: 
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zmniejsza się wydatki o 10 429,59 zł, zmiany planu finansowego wydatków dotyczących 
zwrotu do PFRON niewykorzystanych środków na realizację zadania „Remont pomieszczeń 
podjazdu dla osób niepełnosprawnych oraz elewacji wejściowej” w związku z odstąpieniem 
przez Stowarzyszenie na Rzecz Osób Niepełnosprawnych PROMYK w Goszkowie  
od realizacji umowy zawartej w ramach programu „Program Wyrównywania Różnic Między 
Regionami III”, w kwocie 131 305,20 zł oraz koszt obsługi w wysokości 3 282,63 zł.  
Na wniosek Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki w sprawie 
uzupełnienia planu finansowego wydziału w zakresie udzielenia dotacji na realizację 
porozumienia z Gminą Gryfino dotyczącego prowadzenia zadań publicznych w zakresie 
kultury fizycznej (o 20 000,00 zł), udzielenia dotacji dla Domu Wczasów Dziecięcych  
w Moryniu, zwiększa się i zmniejsza wydatki o 140 000,00 zł. Na wniosek Zastępcy 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie w sprawie zwiększenia planu 
dochodów Powiatu Gryfińskiego i planu wydatków jednostki z tytułu otrzymanej darowizny  
z przeznaczeniem na dofinansowanie festynu z okazji Dnia Rodzicielstwa Zastępczego, 
zwiększa się dochody i wydatki o 500,00 zł. Na wniosek Naczelnika Wydziału Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków z tytułu 
opłat i kar za korzystanie ze środowiska z przeznaczeniem na poprawę systemu odwadniania 
dróg powiatowych poprzez uzupełnienie i ścinkę poboczy, odtworzenie rowów 
odwadniających (zadania własne, finansowanie – środki z opłat i kar za korzystanie  
ze środowiska) zwiększa się dochody o 30 000,00 zł, i przeznacza się 130 000,00 zł  
na odwodnienie. W wyniku zmian wydatków konieczne jest uzupełnienie rezerwy celowej  
na zarządzanie kryzysowe przy jednoczesnym zmniejszeniu rezerwy ogólnej, zwiększa się 
wydatki o 15 000,00 zł (rezerwa kryzysowa) i zmniejsza się wydatki o 15 000,00 zł (rezerwa 
ogólna). 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk nr 7/LI); 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zgodnie ze zmianami w budżecie 
dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 2 840 094,53 zł, z czego dochody bieżące zwiększono 
o 2 441 696,25 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 398 398,28 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 2 840 094,53 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono 
o 2 402 696,25 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 437 398,28 zł. 

3. Wynik budżetu nie uległ zmianie. 
Szczegółowe informacje na temat zmian w zakresie dochodów, wydatków i wyniku budżetu  
w roku budżetowym przedstawiono w tabeli. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Gryfińskiego obejmuje również zmiany w załączniku nr 2. Dokonano zmian  
w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Moryniu; 
2. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Dębcach; 
3. Prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju; 
4. Realizacja pilotażowego programu Aktywny samorząd, program PFRON. 

Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 . 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
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Analiza sytuacji finansowej i kadrowej oraz problemów związanych z funkcjonowaniem 
Szpitala Powiatowego w Gryfinie przy współudziale w posiedzeniach, na wniosek 
komisji, Prezesa Szpitala.                         
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że zaprosił Panią Prezes  
na posiedzenie komisji w związku z docierającymi sygnałami medialnymi dotyczącymi zmian 
i problemów szpitala. Pojawiły się niepokojące artykuły w prasie lokalnej dotyczące 
możliwości braku zabezpieczenia świadczeń zdrowotnych od 1 września br. Przewodniczący 
poprosił o odniesienie się do tego oraz o przedstawienie problemów szpitala. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że nie czytała tego artykułu, ale mniej więcej wie, co się w nim pojawiło. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki przybliżył treść artykułu i zapytał, czy 
prawdą jest że od 1 września br. na oddziale wewnętrznym zostanie jeden lekarz internista. 
Czy prawdą jest że w związku z brakiem chirurgów zostały odwołane planowe zabiegi? Czy 
był okres, w którym nie było świadczeń nocno-świątecznej opieka? Czy była sytuacja, żeby  
w ogóle nie było lekarza chirurga na oddziale, a był tylko i wyłącznie dyżurny anestezjolog?  
Czy pacjenci w oficjalny sposób zgłaszali skargi? 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
odpowiedziała, że na ten moment sytuację mamy konfliktową …*. Problem pojawił się od 
około 6 sierpnia br. kiedy to …* z innym lekarzem próbowali wymusić wyższe stawki  
za swoją pracę. W dniu 12 sierpnia br. zaistniała kontrolowana sytuacja związana z tym,  
że w weekend 12-13 sierpnia br. dyżury na chirurgii obstawiane są przez lekarza a jeden jest 
pod telefonem. Z uwagi na to, że jeden z lekarzy wypisał się z tych dyżurów to …* obstawiał 
je pod telefonem, jak wynikało z grafiku. W umowie swojej ma zapisane, że ma zapewnić 
ciągłość, jeżeli kogoś nie ma to on ma przyjechać i obstawić ten brakujący dyżur. Nie zrobił 
tego, czekał do ostatniej chwili, a w piątek o godz. 12.00 przysłał pani Prezes zdjęcie  
ze zwolnieniem lekarskim. W ten sposób musieliśmy zabezpieczyć, że dokonaliśmy 
zawieszenia pracy oddziału chirurgicznego, co już wielokrotnie miało miejsce w szpitalu.  
W tej sytuacji nie mieliśmy obstawionego, z dnia na dzień, jednego dyżuru, z którego de facto 
wypadł …*. Pani Prezes była w kontakcie z Wojewódzką Stacją Pogotowia Ratunkowego,  
z przedstawicielem od wojewody i wcześniej również powiadomiliśmy NFZ. Generalnie 
poszło oficjalne pismo o zawieszeniu pracy izby przyjęć na oddział chirurgiczny na jeden 
dzień od 00.00 do 8.00 w niedzielę. Z uwagi na to, że na oddziale mieliśmy 11 pacjentów,  
a zawieszenie było na jedną dobę, z lekarzem, który na ten moment był lekarzem chirurgiem, 
który opiekował się pacjentami i zdawał dyżur i wyraził opinię, że pacjenci są ustabilizowani, 
nie nadają się do interwencji chirurgicznej i że można pozostawić ich na oddziale i że nie ma 
sensu przenosić pacjentów na jedną dobę. Zostali pacjenci pod opieką lekarza anestezjologa, 
takie rzeczy również się stosuje i o tym fakcie został również powiadomiony NFZ, zgodnie  
z obowiązującymi procedurami. Na drugi dzień rano wszedł na dyżur lekarz chirurg. Stan 
pacjentów nie pozwalał na wypisanie ich do domu na czas zawieszenia. Noc przebiegła 
spokojnie, pacjenci byli monitorowani a pogotowie nikogo nowego tej nocy ze zgłoszenia nie 
przywiozło. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, ile i kiedy miały miejsce zawieszenia 
działalności w Spółce „Szpital Powiatowy w Gryfinie Sp. z o.o. 
Pismo znak: BRZ.0012.4.54.2023.DK 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że zostanie przekazana pisemna 
informacja. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że do tej pory zwykle był problem z ułożeniem grafiku dyżurującego,  
że dyżuranci nie chcieli brać dyżurów, że wymuszane były coraz większe stawki i dochodziły 
do bardzo wysokich cen. Dzisiaj już ma informację od lekarza, który organizacyjnie przejął 
pieczę nad oddziałem chirurgicznym, że cały grafik na wrzesień jest ułożony i układany jest 
już październik. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czyli, że będzie zabezpieczenie 
świadczeń na oddziale chirurgicznym.  
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że tak.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy wielu lekarzy złożyło 
wypowiedzenie. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że 31 lipca br. wypowiedzenie …* i że nie wyklucza …* dalszej współpracy. 
Wymogi NFZ mówią, że na oddziale wewnętrznym, który ma na ten moment zgłoszone  
22 łóżka, trzeba mieć dwóch specjalistów. I to jest zabezpieczone. Natomiast od 1 do 21 
września br. oddział wewnętrzny będzie w zawieszeniu i jest to fakt, który pani Prezes już 
zastała, ponieważ w maju br. lekarz kierujący tym oddziałem zgłosił ówczesnemu Prezesowi, 
że z uwagi na obsadę i różne kwestie, planowane są urlopy, ale również w tym czasie 
planowane były remonty ze względu na wydane decyzje Sanepidu i decyzje PPOŻ, które 
wymagają od szpitala dostosowania się do wymogów do końca tego roku. Wówczas już 
ustalone zostało na tamten moment by skomunikować wszystko na raz, że w tym czasie został 
zaplanowany do przeprowadzenia remont. Zatem 1 września przyjdą lekarze i wypiszą  
po konsultacji wszystkich pacjentów, a 21 września lekarze rozpoczynają pracę na oddziale. 
W tym czasie odbędzie się remont, planowane jest pomalowanie, odświeżenie ścian  
i wykładzin, w co niektórych salach oraz profesjonalne zrobienie jednej łazienki. Grafik 
lekarski jest już obsadzony na wrzesień i budowany jest grafik na październik. 
Zawiadomienie o tym fakcie poszło do wojewody i NFZ.  
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że powinna wcześniej być 
ogólnodostępna informacja o planowym zawieszeniu na trzy tygodnie pracy oddziału 
wewnętrznego. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że nic złego się nie dzieje w szpitalu. Od 1 lipca br. były podwyżki obligatoryjne 
w ochronie zdrowia. Pani Prezes powiedział, że już swoją pulę dostali pracownicy  
na umowach o pracę, a teraz weryfikuje kwestię kontraktów i zleceń. Dodała, że planuje 
przenieść od 1 września br. nocną-świąteczną opiekę zdrowotną z ul. Niepodległości  
na Parkową, która zostanie zlokalizowana w gabinetach lekarskich POZ, w starej części 
szpitala. 
 
Posiedzenie opuściła Radna Teresa Sadowska (4-1=3). 
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że rok temu został powołany POZ. Jest około 60 deklaracji przystąpienia do 
niego, zbieranych na lekarza chirurga. Średnio podane za ostatni miesiąc to 18 wizyt 
lekarskich, przy czym zabezpieczeni do obsługi muszą być lekarz i pielęgniarka. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy Zarząd wiedział o istniejących 
nieprawidłowościach. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że za kierowanie szpitalem  
i organizowanie jego pracy odpowiada pani Prezes, nad którą nadzór sprawuje Rada 
Nadzorcza. Pani Prezes zapraszana była na posiedzenia Zarządu Powiatu, wcześniej takich 
informacji nie było. Natomiast do Pani Wicestarosty docierały informacje o tym, co się dzieje  
w szpitalu. Wpłynęła najpierw informacja, potem skarga od …*, po analizie, której radca 
prawny stwierdził, że do jej rozpatrzenia władna jest Rada Nadzorcza, więc według 
kompetencji przekazaliśmy ją do rozpatrzenia. Aczkolwiek skarga miała brak formalny  
w postaci braku adresu skarżącego. Mimo wszystko skarga została przekazana, ponieważ nie 
jest to osoba anonimowa i zawsze można poprosić o uzupełnienie braku adresu. Następnie 
pojawiła się informacja na piśmie złożona przez dwóch lekarzy odnośnie sytuacji na oddziale 
wewnętrznym, co również zostało przekazane do Rady Nadzorczej Spółki. Zarząd Powiatu  
w związku z tymi niepokojącymi doniesieniami spotkał się z Panią Prezes i przekazał głównie 
informację, że po pierwsze problemy kadrowe należy rozwiązywać w obrębie szpitala oraz 
wyjaśnić sytuację związaną z urlopami, co zostało przedyskutowane. Była też informacja  
od pacjenta o tym, co się działo na oddziale chirurgicznym w środę, co również zostało 
przekazane do Rady Nadzorczej. Szpital jest spółką, a dyrektor szpitala odpowiada za to co 
jest w szpitalu. Ogólnie każda zmiana wywołuje emocje, jakiś niepokój. Zobaczymy  
co będzie dalej. Zarząd przekazał pani Prezes, że interesuje go kontynuacja działania, 
zabezpieczenie dyżurów i pracy oddziałów, wykonywanie planowych zabiegów, interesuje 
ich kadra szpitala, a jeżeli zmiany mają następować pod warunkiem wprowadzenia nowego 
zespołu/kadry/lekarzy/personelu. Jeżeli pani prezes ma przygotowany zespół czy pomysł  
na to kto ma wejść i przeprowadzana są rozmowy to, żeby odbywało się to spójnie 
informacyjnie, by nie było zamieszania jak obecnie ma to miejsce. Ogólnie zrodził się 
niepokój, być może z braku odpowiedniej komunikacji. Pierwsze, najgorsze rzeczy są już  
za nami, a osobiście życzy pani Prezes, żeby odbudowała zespół chirurgiczny, co będzie 
bardzo trudne. Panią Wicestarostę cieszy, że zbudowany jest grafik dyżurów lekarskich,  
ale najważniejsze jest wykonywanie, planowanych zabiegów, bo nimi realizujemy kontrakt. 
Musimy przede wszystkim planowanymi zabiegami wypracowywać kontrakt z NFZ. Trzeba 
też docenić pracę każdego z prezesów szpitala. Jest bardzo ciężko, niektóre wyceny zabiegów 
są zadawalające, jak wszystkie onkologiczne, ale dla naszego szpitala w związku z tym, żeby 
on mógł istnieć w sieci szpitali, jest potrzeba istnienia oddziału chirurgicznego  
i wewnętrznego, z czego te wyceny nie są już tak atrakcyjne. A na tą chwilę nie wystarczy 
zabezpieczenie dyżurów i obstawienie chirurgami tylko poradni, tutaj musi ktoś pracować  
na oddziale. Tego oczekują lekarze kierujący do szpitala i pacjenci, którzy chcą być 
obsłużeni. Dodała, że informacje odnośnie konfliktu na oddziale chirurgicznym dopiero 
dotarły do Zarządu Powiatu, wcześniej nie było takich sygnałów. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że wychodzą obecnie informacje o …*  
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że chyba o tym wiedziano w szpitalu. 
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Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że wiedział personel chirurgii, natomiast nie wie, czy o tym wiedział Zarząd  
i administracja szpitala. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że poprzedni prezes, przed 
informacją o jego zwolnieniu, to jego działania oceniane były dobrze jako prawidłowe, przez 
Radę i Zarząd. Zatem jak się dowiaduje o tylu nieprawidłowościach, jak …* … Czy jest to 
takie coś co powinniśmy zgłosić, jako niegospodarność? 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że jutro jest Rada Nadzorcza. Na razie sytuacja jest o tyle pod kontrolą,  
że stabilizujemy obecną sytuację. Od razu poodcinała takie rzeczy, które od razu rzucały się 
w oczy. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że obecnie dowiadujemy się  
o takiej sytuacji, że poprzednio zarządzająca szpitalem osoba, …* nawet jeżeli jest to 
wstecznie to, przy wykazanych stratach szpitala, to jakby ktoś nas jako Radnych i jako 
społeczeństwo okłamywał. I teraz nie wyciągać z tego konsekwencji to, że się tylko o tym 
dowiedzieliśmy to wydaje mu się, że to powinno pójść gdzieś dalej. Ktoś powinien wszcząć 
jakąś procedurę wyjaśniającą tą historię. I osoby, które brały pieniądze za to, żeby zarządzać i 
twierdziły, że jest wszystko dobrze, też powinny ponosić jakieś konsekwencje, albo się 
przynajmniej wytłumaczyć. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że w każdej organizacji jest system 
kontroli i odpowiedzialności osób, które dokumenty podpisują i weryfikują. Jeżeli takie 
zdarzenia będą to pewnie będą zweryfikowane. Natomiast przypomniała, w jakiej sytuacji 
odbudowywaliśmy, jak ciężko odbudowywaliśmy chirurgię i jak ciężko było pozyskać 
lekarza. Jakie mieliśmy tutaj sytuacje z konferencjami i TV i w jakiej presji podpisywano 
umowę w związku z tym, że oddany był budynek a nie było lekarzy. Poświęciliśmy się i jako 
Rada tej kadencji podjęliśmy ryzyko, ale też wielkie wyzwanie finansowe budując nowy 
budynek szpitala, żeby dał szansę na rozwój tutaj szpitalnictwa. Bo w starej części szpitala 
byłoby to dzisiaj już niemożliwe. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że zgadza się z tym. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że dziś średnia wieku chirurgów to 63 
lata. Dziś pozyskanie chirurga i …* wiadomo jak wygląda. I to, że nie tylko my mamy 
problemy, bo jak w każdym zawodzie są pasjonaci a są ci, którzy wykonują po prostu zawód. 
…* Niestety szpital, a szczególnie szpitale powiatowe są szantażowane. Albo zawieszą pracę 
oddziału chirurgicznego albo zlikwidują go, a my bez oddziału chirurgicznego nie mamy 
szpitala. Mamy chirurgię i oddział wewnętrzny, więc często gęsto łatwo jest oceniać, 
natomiast pociągnąć organizacyjnie niestety nie usłyszała przez cały okres, odkąd 
odbudowaliśmy chirurgię, żeby ktokolwiek, gdziekolwiek pozyskał chirurga albo dwóch żeby 
…*   
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że to nie jest tak, bo my mamy POZ-ty i też 
mieliśmy problemy z kadrą lekarską, ale my próbujemy dawać sobie radę i kontrolujemy to.  
I szpital też powinien być kontrolowany. 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że jest Rada Nadzorcza, która kontroluje 
działania. I pytanie, czy tak było czy tak nie było? Wicestarosta słyszy to teraz z opinii pani 
Prezes. To jest słowo przeciwko słowu i nie będzie tego komentowała. Myśli, że pani Prezes 
ma wyzwanie organizacyjne, żeby zweryfikować ewentualnie takie niedoskonałości 
organizacji pracy w szpitalu czy zaistniałych zdarzeń. Zobaczymy jak będzie to wyglądało  
w przyszłości. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że organizacja pracy w szpitalu 
to jest bardzo trudna rzecz, jest to praca z ludźmi. Są to lekarze i pielęgniarki. Na pewno jest 
to duże wyzwanie. Mimo wszystko my Radni przez tyle lat otrzymujemy informacje, że to 
jest jakoś tam spięte, a po czasie się dowiadujemy, że to wszystko opierało się …* To nawet 
wtedy na te wyniki finansowe inaczej się patrzy. W tym momencie się okazuje,  
że łatwo to było zmienić, gdyby się organizacyjnie zmieniło to w tamtym czasie. Ale wtedy 
był on zapewniany, oczekiwał rzetelnych odpowiedzi i okazuje się, że te odpowiedzi, które 
uzyskiwał na wcześniejsze pytania to one nie były prawdziwe. …*, ale na pewno to tak nie 
powinno być. Czy w związku z tym, że zadziały się te wszystkie rzeczy, czy mamy jakieś 
niebezpieczeństwo, że grożą nam jakieś kary finansowe z tego tytułu albo że Fundusz nałoży 
na nas kary? Czy pacjenci poskarżą się do Rzecznika Praw Pacjenta, który również może 
nałożyć jakieś kary? Czy szpital będzie musiał zapłacić i znowu trzeba będzie dorzucić jakieś 
środki na szpital? Przewodniczący prosi panią Prezes, żeby w trybie w miarę pilnym 
poinformowała lekarzy świadczących usługi, szczególnie z POZ-ów o tym, że taki oddział 
wewnętrzny będzie zawieszony. Żeby uniknąć zamieszania w dniu 1 września, nawet dużo 
wcześniej w lipcu powinna już być podana taka informacja. 
  
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
potwierdziła i dodała, że jest to sytuacja oraz decyzje, które zastała już. Dodała, że od strony 
Rzecznika Praw Pacjenta to tak naprawdę nie wie czego oczekiwać, na razie nie ma 
sygnałów, żeby coś było zgłoszone. …* Ze strony NFZ to wygląda to w ten sposób,  
że poprzedni Prezes był uprzedzany, że niestety operacji chirurgicznych jest bardzo mało i że 
jest mało chirurgii w ramach chirurgii, że tak naprawdę ryczałt chirurgiczny jest wyrabiany 
głównie przez planówki i operacje jednego dnia, wysokopunktowe i to powoduje, że mamy 
ten ryczał wysoki i że w pewnym momencie wejdzie kontrola NFZ-owska, która dokona tej 
korekty. Jak objęła stanowisko prezesa to już było po kontroli, ale jeszcze przed decyzją, że 
mamy na pewno już wyrzucone procedury neurochirurgiczne w tym roku na ponad 500 
tysięcy złotych, a obniżyło nam to wykonanie tego ryczałtu, dając niedowykonanie w całym 
szpitalnym ryczałcie. Dodatkowo dostała telefon z NFZ, że mamy się spodziewać tego, że 
będą nam kontrolować również inne procedury chirurgiczne – ortopedyczne, przez co należy 
przygotować się na dosyć dużą korektę finansową. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że to są korekty finansowe, a nie 
kary nałożone przez Fundusz. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że może to za sobą nieść kary. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała, czy było zwiększenie kontraktu na ten rok. 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że było zwiększenie na ten rok kontraktu, co chwilę podpisuje jakieś aneksy  
na zwiększenie na przykład na izbę przyjęć. Tak naprawdę jakbyście Państwo weszli  
w informator umów z NFZ to kontrakt szpitala na ten rok opiewa w okolicach 37 milionów, 
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ale należy mieć świadomość, że tych pieniędzy nie dostaniemy bo w tej kwocie zaszyte też są 
chociażby procedury na oddziale ginekologicznym, którego nie mamy. Fizycznie tego 
oddziału nie ma już od trzech lat i o to poprosiła Zarząd, żeby ten temat jakoś zamknąć,  
bo jest to temat mocno konfliktowy i u wojewody i w NFZ-cie. Pogrożono nam palcem  
i powiedziano, że jak nam wypowiedzą ten ryczałt ginekologiczny i nie wyrejestrujemy 
ginekologii do września, poprosiła o wydłużenie terminu do września, to te będziemy mieli 
problemy. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że to w takim razie, tak jak pani Prezes mówi, trzeba 
to po prostu zamknąć i mieć święty spokój.  
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że powinna technicznie dokonać wyrejestrowania, bo nie zamyka żadnego 
oddziału, bo od trzech lat tego oddziału już nie ma. Jest on w rejestrach. Nie wiemy tak 
naprawdę jak poukłada się system zdrowotny i NFZ i jak będą poukładane szpitale, 
szczególnie powiatowe i całkiem możliwe, że za jakiś czas będzie można tutaj zrobić 
chirurgię wyłącznie planową i ginekologię również planową bez położnictwa, które głównie 
nas ciągnęło na dół. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie mamy zaplecza do położnictwa, bo nie mamy 
neonatologii. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że chodzi o ilość porodów, przy tej demografii to się nigdy nie skalkuluje. 
Prezes przychodząc miała rozmowę ze Starostą W. Konarskim, musiała przedstawić swoją 
propozycję dla tego szpitala, zgodziliśmy się tak naprawdę w każdym względzie. Starosta 
określił jej warunki brzegowe, powiedział na czym mu najbardziej zależy. Powiedział,  
że zależy mu na tym, żeby szpital powiatowy istniał i żeby był w systemie, żeby zabezpieczał 
pewne rzeczy. Natomiast te ostre dyżury chirurgiczne, ginekologia to są takie rzeczy, które 
musimy uporządkować. Trzeba mieć też świadomość, że tak jak my o tym myślimy to myśli 
już większość powiatów. Okaże się że wszyscy chcą tego prostego rozwiązania i zrobi się  
z tego jakiś problem. Aczkolwiek myśli, że NFZ musi ten system poukładać, bo widzą co się 
dzieje, że sytuacja jest taka, że lekarze ze szczecińskich szpitali tam się realizują 
ambicjonalnie, a do nas przyjeżdżają na dyżury. I tak odbywa się wysoko kosztowe 
utrzymywanie kadry lekarskiej. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że występują o opinię do instytucji 
zarządzającej, bo jak Państwo Radni wiedzą nowa część szpitala została dofinansowana  
ze środków unijnych, a projekt który był przygotowany jeszcze za czasów Domu 
Lekarskiego, który my realizowaliśmy, obejmował oddział ginekologiczno-położniczy. I tutaj 
może być jakiś problem dotyczący konfliktu trwałości projektu. 
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, kiedy to się u nas kończy. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że wynika to z umowy trwałości projektu. 
Jeszcze nie przesądzamy, ale to jest też kwestia odpowiedzialności społecznej. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że tak naprawdę jeżeli chodzi o tę nową część szpitala i salę operacyjną to  



13 
 

w ramach poradni ginekologicznej i ginekologii onkologicznej mamy lekarza, który dokonuje 
operacji, więc jakaś zabiegówka ginekologiczna jest prowadzona. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że nie mieliśmy przyzwolenia na te proste 
zabiegi jednodniowe ginekologiczne, bo był warunek, że musi być ta druga część czyli to 
położnictwo, gdzie nie jesteśmy w stanie spełnić kryteriów. Podsumowując to praca każdego 
prezesa, szczególnie szpitali powiatowych, jest naprawdę ciężka. Zastaje on pewne warunki 
brzegowe i bardzo często jest stawiany pod ścianę, ponieważ nie jego i nie naszą winą jest to, 
że brakuje lekarzy. Obecnie jest rynek pracy lekarzy, otwarty na siebie. Natomiast w pewnym 
momencie przez pewne negocjacje, które się pojawiają, wynika że albo zamykamy albo 
zawieszamy oddział. Wtedy to prezes jest winny, bo rzekomo nie potrafi sobie poradzić. Tak 
to w tej chwili wygląda.   
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że komentarze są różne i nie ma co się w nie 
wczytywać. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że …* będzie bardzo trudne. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że obecnie rzeczywiście jesteśmy 
w sytuacji podbramkowej. Cieszy się że Pani Prezes zapewnia, że chirurgia na wrzesień  
ma plan pracy, a interna od 21 września wraca do pracy po staremu. O przerwie trzeba 
poinformować wcześniej, że była planowana. Chodzi o to, że ogólne postrzeganie szpitala jest 
takie, że nie można mieć do niego zaufania, gdy pojawia się i znika, że oddział raz jest a raz 
go nie ma. Musimy zadbać o to, żeby szpital, jako budynek i opieka powinien być i musimy 
wszyscy pracować na jego dobrą opinię. Jako Radni wielokrotnie podejmowaliśmy uchwały  
o dorzucaniu środków szpitalowi. Natomiast byliśmy informowani, że wszystko jest pod 
kontrolą, że te oddziały na które postawiliśmy pracują. Rozumieliśmy wszystkie obiektywne 
problemy związane z tym, że jest niedofinansowanie szpitali powiatowych, że są trudności, 
ale że to wszystko działa. Dla pacjenta liczy się to, żeby jak przyjdzie to był lekarz, żeby 
mógł być przyjęty, żeby był obsłużony w nocno-świątecznej opiece lekarskiej, POZ-cie czy 
poradni specjalistycznej. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że poradnie ładnie pracują, a od jutra Chojna też będzie zabezpieczona, lekarze 
będą jeździć tam. Do tej pory …* jeździł dwa razy w tygodniu, już to mówiła na Zarządzie,  
a miał specyficzny sposób działania, że umawiał wszystkich na jedną godzinę, 30 osób 
„obrabiał” w 1,5 godziny i jechał sobie dalej do …*  
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar zapytała, czy są jakieś skargi w szpitalu notowane  
w księdze skarg. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że pacjenci przychodzą do nas, bardzo dużo słyszała 
złego. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że nie było też reakcji do nas, bo byśmy 
pewnie zareagowali wcześniej. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że nie będzie przekazywała co, kto i dlaczego 
powiedział. 
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Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że szpital jest po to, żeby pomóc  
w sytuacji, kiedy wymagana jest szersza diagnostyka pacjenta. Powinno to służyć 
mieszkańcom. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że odmowy są dość częste, jego 
zdaniem czasami nieuzasadnione a czasami uzasadnione. Ale nie o to chodzi, bo to 
rzeczywiście są sprawy między lekarzami. Pacjent jak przychodzi to chce, żeby oddział 
funkcjonował, żeby ktoś mu udzielił porady. A kiedy przychodzi na oddział, a tam nie ma 
lekarza, czy czeka na izbie przyjęć, a lekarze w tym czasie są angażowani do załatwiania 
formalnych spraw a nie do leczenia. To są sytuacje, które bulwersują mieszkańców. Cieszmy 
się że nie ma żadnych skarg formalnych. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że inne szpitale mają zasadę analizowanie, 
sprawdzania regularnie księgi skarg, do których lekarze muszą się ustosunkować. To nie 
pozostaje anonimowe, musi być wyjaśnione. Być może taki mechanizm też tutaj byłby dobry. 
Rada Nadzorcza wewnętrznie analizowałaby takie skargi. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że pacjenci wolą anonimowo powiedzieć do prasy, ale nie chcą się już podpisać. 
Prezes potwierdziła, że pacjenci w tę środę mogli się źle poczuć, mogło to tak wyglądać,  
bo pan doktor po prostu tak to sobie zorganizował. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jeżeli będziemy o cokolwiek kiedyś pytać, to nie 
wynika to z tego, że jesteśmy źle nastawieni do szpitala. Jesteśmy pozytywnie nastawieni  
i chcemy żeby funkcjonował ten szpital. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że na pierwszej Radzie Nadzorczej z dnia 4 sierpnia, która trwała pięć godzin, 
wszystko już przedstawiła, w skład której wchodzą mecenas, lekarz, ekonomista. Wszystkie 
spostrzeżenia zostały wymienione. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał, czy będą konsekwencje. Czy można 
się zabezpieczyć, żeby już do tego nie dochodziło. 
 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że na pewno będziemy mieli przekazane 
informacje. Jako Zgromadzenia Wspólników bazujemy na materiałach przygotowanych przez 
Radę Nadzorczą.  
 
Radna Joanna Kostrzewa dodała, że jesteśmy większościowym udziałowcem i powinniśmy 
mieć przekazywane informacje. 
 
Posiedzenie opuściła Radna Joanna Kostrzewa (3-1=2). 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki zapytał o transport medyczny. 
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że w momencie kiedy objęła stanowisko było po ogłoszeniu przetargu  
na realizację transportu medycznego. Były już rozstrzygnięcia. W kwestii zwykłego 
zabezpieczenia tego transportu to firma, która złożyła najkorzystniejszą ofertę i z nią została 
podpisana umowa to Paramedic24. I na dzisiaj w zasadzie jest jedyna umowa na transport, 
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jaką szpital ma podpisaną. Plus dodatkowo z wolnej ręki możemy na zabezpieczenie wożenia 
krwi itd., na drobne rzeczy, też wyłonić na bazie zapytania ofertowego jakiegoś dostawcę. 
Tutaj niestety była przyjęta taka praktyka, że nie była pilnowana kwestia związana  
z dyscypliną finansów publicznych i pilnowaniem zakończenia się pewnych przetargów oraz 
mieszczeniem się z ogłoszeniem nowego i rozstrzygnięciem go. Spowodowało to,  
że w gospodarce lekowej, transporcie, żywieniu jest taka sytuacja, że skończyła się umowa  
i że trzeba było o jeden miesiąc prolongować. Natomiast w lekach nie zostało to zrobione. 
Spowodowało to, że mamy w wyższych cenach zamawiane teraz leki, bo tak naprawdę 
ruszyły te przetargi kiedy przyszła, zostało to udrożnione. Co do transportu medycznego to 
była taka nietypowa sytuacja, że nie było umowy z Wojewódzką Stacją Pogotowia 
Ratunkowego na przejazdy między szpitalne, bo gdzieś tam Pogotowie wypowiedziało to 
jakiś czas temu. Fakt jest, że były zgłoszenia ze szpitala z izby, żeby ten transport był 
realizowany i Pogotowie nie odmawiało, przyjeżdżało i później przychodziły faktury 
obciążające. Pani Prezes zadzwoniła do Pogotowia i poprosiła o przesłanie umowy. 
 
Przewodniczący komisji Sławomir Terebecki powiedział, że w porównaniu z innymi 
transportami medycznymi stawki z Pogotowia są bardzo niekorzystne, bo są bardzo wysokie.  
 
Prezes Zarządu „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. Edyta Nowotarska 
powiedziała, że ten transport jest tylko w przypadku przewozu specjalistycznego, kiedy musi 
być zapewnione bezpieczeństwo. Niestety przyjęta była taka praktyka, że transport był 
zlecany …* Przy pierwszej fakturze, przy weryfikacji nie były wykazane stawki, wymaga to 
zweryfikowania, kto te zlecenia wykonał. Wygląda to bardzo źle. Dzisiaj przeprowadzona 
została rozmowa …* mimo, że tłumaczą że szybko było robione. Natomiast dochodzą ją 
słuchy z jakimiś nieprawidłowościami jednak realizacji tych usług. Prezes nie może tutaj 
ryzykować.  
 
Ad 5 Zapoznanie się z działaniami i problemami rozwiązywanymi przez Powiatowego 
Rzecznika Konsumentów za 2022 rok. 
 
Agata Jakubik Powiatowy Rzecznik Konsumentów przygotowała materiał stanowiący 
załącznik nr 3.  
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
- brak. 
 
Na tym 54 posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia zakończono o godz. 16.45. 
 
Protokół sporządziła: 
 

Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Sławomir Terebecki 

 

* Wyłączenie jawności informacji na podstawie art. 5 ust. 2 i art. 8 ust. 5 ustawy z dnia  
6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902). Organ 
dokonujący wyłączenia informacji: Komisja Spraw Społecznych i Zdrowia Rady Powiatu  
w Gryfinie. 


